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Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Naturvårdsråd 

Mötesdatum: 25 maj 16.30 -18.20 

Närvarande: 

Björn Strehlenert (C)  
Peter Zethraeus (M)  
Anne Magnusson (MP)  

Naturskyddsföreningen i Nacka 
Boo Miljö och Naturvänner 
Nacka Miljövårdsråd 
Skuruparkens vänner 
Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening 
Föreningen Rädda Ältasjön 

Minnesanteckningar 

Ordförande: 
1:e vice ordförande: 
2.e vice ordförande:

Tjänstemän 
Heidi Swahn 
Finn Cederberg 
Anna Herrström  
Bengt Söderqvist 
Petter Söderberg  
Sabina Nilsson 
Emma von Dahn 

Underskrifter Ordförande  ……………………………………………… 

 Björn Strehlenert 

Sekreterare  ……………………………………………… 
 Heidi Swahn 

Justerande 
 ………………………………………………… 

Kerstin Lundén 
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Åtgärder i naturreservaten  
Bengt Söderqvist och Anna Herrström från Natur- och parkenheten redovisade utförda och 
planerade förbättringsåtgärder/ investeringar i naturreservaten: 
 
Siktröjningar åt vattnet-kulberget. 
Åsnetrappor förbättrad framkomlighet gula slingan 
Nya staket lusthushagen 
Planerad båtbrygga till Lilla Nyckelviken 
Naturhinderbana vid gården 
Kameraövervakning 
Friställning av ekar i hela området 
Gångbroar längs spår 
Rosendalsravinen-kabelborttagning 
Inköp 10st nya soffbord/stockbord utställda i området. 
Besöksundersökning 
Planterat lindar kring Nyckelviksgården 
Scentak i Nyckelviken 
Gränsmarkering, Skogsö och Trollsjön 
Skyltning i Naturen – Trollsjön, Skogsö, Tattby, Boo-leden 
Spänger i Ältamosse 
Iståndsätta Trollsjön 
Kultur- och naturstig i samarbete med Nacka golfklubb 
Beskurit 45 fruktträd i Velamsund 
Hamla av askar vid långa raden 
m.m. 
 

Fosforfällor i Velamsund 
Anna Herrström från Natur- och parkenheten berättade att provtagning genomfördes 
december 2015 och ska göras igen i början av juni. I Velamsund finns det 3 fosforfällor. 
 
Rutinerna ’r 2 vattenprover/år där man tittar på 

– pH 
– Fosfor 
– Kväve 
– Fosfatfosfor 
– Nitratkväve 
– Ammoniumkväve 

 
1 pH-prov (pH lägre än 9 indikerar att det är dags att byta filterkasett) 
 
Badvattnet i Insjön är bra. 
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Naturreservat Skarpnäs – är överklagat 
Länsstyrelsen har inte tagit något beslut 

Dagvatten Älta centrum  
Petter Söderberg från miljöenheten redovisade arbetet med utveckling av Älta centrum. 
Kommunen har startat upp etapp A och B i projektet Älta centrum vilket inbegriper 
bostäder och centrumverksamheter. Inför kommande detaljplan är dagvattnet en viktig 
fråga eftersom Ältasjön inte får försämras av förorenat dagvatten. Vi i projektgruppen vill 
säkra dagvattenhanteringen för hela programområdet trots att alla planer inte har startat, 4 
alternativa dagvattenanläggningar kommer att utredas. 

Nackas miljömål 
Sabina Nilsson från miljöenheten redovisade Nacka kommuns nyligen antagna 
miljöprogram. I miljöprogrammet finns indikatorer och målnivåer under vart och ett av 
Nackas 6 lokala miljömål; Begränsad klimatpåverkan, Frisk luft, Giftfri miljö, Rent vatten, 
God bebyggd miljö och Ett rikt växt- och djurliv. 
 
Information till allmänheten kommer att ske stegvis. 

Trädfällning och marklov  
Emma von Dahn från bygglovenheten redovisade hur Nacka resonerar kring träd och vad 
det finns för olika bestämmelser. Rådet fick även en redovisning av ett ärendes gång, från 
idé till slutbesked.  
 
Hur informeras allmänheten om att man ska ansöka om marklov för att fälla träd. 
 
Hur gör man med gamla stadsplaner där det saknas skydd av mark och vegetation. Det 
behövs en snabb översyn och uppdatering av dessa planer. 
 

Viktigt att kommunen kommer ut på plats när fastighetsägare ansöker om marklov. 
Viktigt att bygglovhandläggare varenda gång någon söker bygglov. Det är så mycket som 
blir tokigt. 
 
Det behövs upprepade information i lokaltidning om vad man får och inte får göra på sin fastighet…..  

Övrigt  
Skuruparken 
Finn Cederberg från Natur- och parkenheten informerade att Länsstyrelsen har beslutat att 
avslå överklagan med förbehållet att några av föreskrifterna skrivs om. Nacka kommun 
kommer inte att överklaga Länsstyrelsens beslut.  
För en tid sedan brann en stuga ner i Skuruparken. Nacka kommun beslutade att avslå 
begäran om att få återuppbygga stugan. Kommunens beslut överklagades till Länsstyrelsen 
som beslutade att stugan ska få byggas upp. Länsstyrelsens beslut överklagades då av Nacka 
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kommun till Mark- och miljödomstolen. I Länsstyrelsens beslut är det just möjligheten att 
återuppbygga förstörda stugor man vill möjliggöra.  
 
Gunilla Ingmar, från Skuruparkens vänner, anser att kommunen bör bevaka om JM, som 
äger marken i Skuruparken, överklagar. Skulle så ske anser Gunilla att kommunen bör 
överväga att överklaga förändringen av föreskriften som möjliggör återuppbyggnad av 
nedbrunna stugor.  
 
Återstår att se om det inkommer någon överklagan från JM. 

Höstens datum 
Björn Strehlenert informerade om höstens möten 
26 september Björknäs 
21 november Björknäs 
 
 


